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Protokół nr XIII/2025 
z XIII sesji w IX kadencji Rady Gminy Cmolas 

- posiedzenie z dnia 26 czerwca 2025 r. 

XIII Sesja w dniu 26 czerwca 2025 r. Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2025 r. o godz. 15:30, 

a zakończono o godz. 17:50 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków rady i zaproszeni goście według załączonej listy 

obecności. 

Obecni radni: Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr 

Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Anna Tworz, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Cmolas – Andrzej Zagroba, wypowiadając 

formułę: „otwieram trzynastą sesję Rady Gminy Cmolas” i po przywitaniu stwierdził: quorum 

i prawomocność obrad oraz fakt sporządzenia protokołu z poprzedniego posiedzenia, który był 

wyłożony do wglądu i nie wniesiono do niego uwag. 

Po czym przewodniczący przedstawił porządek obrad sesji, który radni otrzymali wraz 

z zawiadomieniem o sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności oraz stwierdzenie faktu sporządzenia 

protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

3. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Cmolas za 2024 r. wraz z rozpatrzeniem sprawozdania 

Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r., informacją o stanie gminy 

Cmolas oraz sprawozdaniem finansowym za 2024 r. 

a) raport o stanie gminy Cmolas, 

b) wystąpienie Wójta Gminy Cmolas, 

c) debata nad raportem z udziałem zgłoszonych mieszkańców i radnych, 

d) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Cmolas za rok 2024 

(projekt nr 1), 

e) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2024 r., 

f) zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Cmolas 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2024 r., 

g) informacja o stanie mienia Gminy Cmolas na dzień 31 grudnia 2024 r., 

h) rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy za 2024 r., 

i) zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Cmolasie w sprawie 

wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r., 

j) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cmolas w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cmolas z tytułu wykonania budżetu za 2024 r., 

k) zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Cmolas w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cmolas z tytułu wykonania 

budżetu za 2024 r., 

l) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r. (projekt 

nr 2), 

m) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cmolas absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r. (projekt nr 3). 

4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 
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a) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/81/15 Rady Gminy w Cmolasie z dnia 29 grudnia 

2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków (projekt nr 4), 

b) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Cmolas do projektu pn. „Rozbudowa i 

wyposażenie Centrów Kompetencji (specjalistyczne ośrodki szkoleniowe, ośrodki 

wsparcia wdrożeń, centra monitorowania) oraz infrastruktura do zarządzania ruchem 

pojazdów bezzałogowych jako Ekosystem Innowacji”, realizowanego przez Polską 

Agencję Żeglugi Powietrznej (projekt nr 5), 

c) w sprawie utworzenia klubu dziecięcego pod nazwą „Klub Malucha Wesołe Skrzaty w 

Cmolasie” oraz nadania mu Statutu (projekt nr 6), 

d) w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

(projekt nr 7), 

e) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

opiekunkami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad dziećmi 

do lat 3 (projekt nr 8), 

f) w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-

2036 (projekt nr 9),   

g) w sprawie zmian budżetu gminy Cmolas na rok 2024 (projekt nr 10). 

5. Informacja z posiedzeń komisji Rady Gminy Cmolas.. 

6. Wnioski do Rady i informacje. 

7. Zamknięcie sesji.  

 

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał, czy są uwagi. 

- Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny złożyła wniosek o poszerzenie obrad 

o projekt nr 11 w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Cmolas 

Głosowano wniosek w sprawie: Wniosek Wójta Gminy o poszerzenie porządku obrad 

o projekt nr 11. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc Tworz, 

Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof 

Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że projekt będzie rozpatrywany w punkcie 5 litera h. 

 

Ad.2. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 Sprawozdanie przedstawiła Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.3.  

W punkcie „Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Cmolas za 2024 r. wraz z rozpatrzeniem 

sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r., z informacją 

o stanie mienia gminy Cmolas oraz sprawozdaniem finansowym za 2024 r.” 

przewodniczący rady p. Andrzej Zagroba kolejno realizował punkty: 

a) Raport o stanie gminy Cmolas za 2024 r. - został przedłożony Radzie Gminy Cmolas 

w dniu 31 maja 2025 r.  

Wprowadzenia dokonała Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny który dokonała 

ogólnego zapoznania z raportem i procedurą rozpatrywania raportu. 

b) Wystąpienie Wójta Gminy Cmolas pani Bernadetty Wolak-Posłuszny.  
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Raport o stanie gminy został przekazany Radzie Gminy 31 maja 2025 r. oraz udostępniony w 

Biuletynie Informacji Publicznej, aby radni i mieszkańcy mogli się z nim zapoznać. Zgodnie z 

ustawą o samorządzie gminnym raport sporządzany jest corocznie do końca maja i przedstawia 

Radzie stan Gminy, w tym realizację polityki, strategii oraz budżetu obywatelskiego. 

Choć Rada Gminy może uchwałą wprowadzić szczegółowe wymagania dla raportu, w Gminie 

Cmolas – zgodnie z ubiegłorocznymi zapowiedziami – dokument został uproszczony: 

przygotowano go w formie bardziej przejrzystej i skondensowanej, prezentującej istotę 

minionych działań. Mieszkańcy mogli zgłaszać udział w sesji nad raportem, jednak do tej pory 

nikt tego nie uczynił. Wójt wyraziła nadzieję, że mieszkańcy gminy w wersji elektronicznej 

licznie się z nim zapoznali. 

Raport liczy 98 stron i stanowi kompendium informacji o funkcjonowaniu gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz referatów. Zawiera m.in.: 

1. Informacje ogólne o Gminie 

2. Gospodarkę finansową (dochody, wydatki, wykonanie budżetu) 

3. Gospodarkę komunalną (w tym działalność ZUK) 

4. Infrastrukturę drogową, planowanie przestrzenne i zasoby mieszkaniowe 

5. Gospodarkę odpadami, gruntami, opiekę nad zabytkami oraz zadania inwestycyjne 

6. Oświatę, działalność GOPS, kulturę, sport, bezpieczeństwo publiczne, transport, 

ochronę środowiska i współpracę z organizacjami pozarządowymi 

Kierownicy poszczególnych jednostek opracowali szczegółowe relacje z wydarzeń i projektów 

realizowanych w 2024 r. - w szkołach oraz instytucjach kultury (biblioteka, Samorządowy 

Ośrodek Kultury) - przedstawiając najważniejsze inicjatywy dla mieszkańców. 

Wójt złożyła serdeczne podziękowania: – kierownikom jednostek organizacyjnych i 

pracownikom Urzędu Gminy za profesjonalne załatwianie spraw mieszkańców; – dyrektorom 

szkół za zapewnienie bezpiecznego i ubogacającego dzieci roku szkolnego; – kierownikom 

referatów i całemu zespołowi urzędników za zaangażowanie; – sołtysom i radom sołeckim za 

aktywność i dbałość o „małe ojczyzny”; – Radzie Gminy za otwartość, współpracę i wsparcie 

inwestycji. 

Wójt Gminy wyraziła przekonanie, że dalsza partnerska współpraca przyniesie kolejne korzyści 

mieszkańcom Cmolasu. 

c) Debata nad raportem z udziałem zgłoszonych mieszkańców i radnych. Debata odbyła 

się w gronie radnych, gdyż nikt z mieszkańców nie zgłosił się do dnia poprzedzającego sesję. 

Po otwarciu dyskusji radni nie wnosili uwag. Głos zabrał przewodniczący rady p. Andrzej 

Zagroba i mówił, że raport nie posiada ściśle określonej formy ani precyzyjnych uregulowań i 

objął wszystkie obszary gminy, które zostały skrupulatnie omówione. Nasi mieszkańcy żyją w 

bardzo dobrej, bezpiecznej i gospodarnie zarządzanej gminie, z licznymi inicjatywami oraz 

zabezpieczeniem większości bieżących potrzeb. Przewodniczący wskazał na rozwiniętą 

infrastrukturę i sprawną organizację struktur samorządowych. Zaznaczył również, że pomimo 

zaawansowanego poziomu rozwoju wciąż istnieją potrzeby wymagające uwagi, zwłaszcza w 

obliczu globalnej niepewności. Wskazano przy tym, że publiczna ochrona zdrowia, choć 

częściowo zorganizowana przez gminę, nie leży w jej kompetencjach. Pan Przewodniczący 

Andrzej Zagroba pozytywnie ocenił stan szkolnictwa i podstawowej infrastruktury, kończąc 

raport życzeniem utrzymania bezpiecznego i dobrze zarządzanego charakteru gminy w 

kolejnych latach. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zamknął dyskusje i 

przeszedł do kolejnego podpunktu. 

 

d) Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Cmolas za rok 2024 

(projekt nr 1). Przewodniczący oddał głos Zastępcy Wójta p. Marianowi Posłusznemu, który 

odczytał projekt uchwały. 
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Po otwarciu dyskusji radni nie wnosili uwag, więc przewodniczący zamknął dyskusję 

i przystąpił do głosowania. 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy 

Cmolas za rok 2024 (projekt nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc Tworz, 

Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof 

Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada uchwałę, która otrzymuje kolejny numer Nr XIII/90/25. 

 

e) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2024 r. Sprawozdanie przedłożono 

zarządzeniem Wójta Gminy Cmolas nr 177/25 z dnia 28 marca 2025 r. Sprawozdanie 

przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg. 

Radni nie wnosili uwag. 

 

f) Zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Cmolas sprawozdaniu 

z wykonania budżetu gminy za 2024 r. Uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej nr 

2/46/2025 o pozytywnym zaopiniowaniu sprawozdania z budżetu za 2024 r. przedstawiła 

Skarbnik Gminy Krystyna Róg. Radni nie wnosili uwag  

 

g) Informację o stanie mienia Gminy Cmolas na dzień 31 grudnia 2024 r., przedstawiła 

także Skarbnik Gminy Krystyna Róg. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nie wnosili uwag 

 

h) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego gminy za 2024 r. Sprawozdanie przedłożono 

zarządzeniem Wójta Gminy Cmolas nr 186/25 z dnia 8 maja 2025 r. i stanowi załącznik do 

protokołu. Sprawozdanie przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg.  

Radni nie wnosili uwag 

 

i) Zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cmolas w sprawie wykonania 

budżetu gminy Cmolas za 2024 r. opinię przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

p. Ewelina Nowicka. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nie wnosili uwag. 

 

j) Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cmolas w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cmolas z tytułu wykonania budżetu za 2024 r. 

Wniosek przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Ewelina Nowicka. Wniosek 

stanowi załącznik do protokołu. Radni nie wnosili uwag. 

 

k) Zapoznanie się z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Cmolas w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cmolas z tytułu wykonania 

budżetu za 2024 r. Uchwałę przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Ewelina 

Nowicka. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. Radni nie wnosili uwag. 

 

l) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r. (projekt nr 

2). Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg 
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Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego gminy wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Cmolas 

za 2024 r. (projekt nr 2), 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc Tworz, 

Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof 

Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 15 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/91/25. 

 

m) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cmolas absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r. (projekt nr 3). 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Wójta Gminy Marian Posłuszny 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cmolas 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Cmolas za 2024 r. (projekt nr 3) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc Tworz, 

Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, Krzysztof 

Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, Andrzej 

Zagroba, Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 15 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/92/25. 

Przewodniczący pogratulował Pani Wójt Bernadetcie Wolak-Posłuszny uzyskania 

absolutorium. 

 

Obrady Rady Gminy opuścił radny Waldemar Zieliński. 

 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/81/15 Rady Gminy w Cmolasie z dnia 29 grudnia 

2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków (projekt nr 4), projekt uchwały przedstawiła Elżbieta 

Wyparło Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego.  

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/81/15 

Rady Gminy w Cmolasie z dnia 29 grudnia 2015 r. w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków 

(projekt nr 4) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc 

Tworz, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof 

Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 
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Przewodniczący ogłosił, że rada 14 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która otrzymuje 

kolejny numer Nr XIII/93/25. 

 

b) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Cmolas do projektu pn. „Rozbudowa 

i wyposażenie Centrów Kompetencji (specjalistyczne ośrodki szkoleniowe, ośrodki 

wsparcia wdrożeń, centra monitorowania) oraz infrastruktura do zarządzania ruchem 

pojazdów bezzałogowych jako Ekosystem Innowacji”, realizowanego przez Polską 

Agencję Żeglugi Powietrznej (projekt nr 5), projekt uchwały przedstawił Zastępca Wójta 

Gminy p. Marian Posłuszny. 

-Radny Krzysztof Książek wyraził zaniepokojenie ogólnikowym charakterem 

projektowanej uchwały. Podkreślił brak precyzyjnej definicji „centrum kompetencji” 

oraz powiązań z Krajowym Planem Odbudowy, prosił także o wytłumaczenie skrótów 

stosowanych w uchwale jak UAV. Radny zwrócił uwagę na zgłoszenia mieszkańców 

Hadykówki, proszących o wyjaśnienia i konsultacje społeczne, dlatego Radny zgłosił 

wniosek o odłożenie głosowania i przeprowadzenie konsultacji. 

-Przewodniczący Rady poprosił radnego o wstrzymanie wniosku formalnego do czasu 

przeprowadzenia dalszej dyskusji. Radny wycofał wniosek z zastrzeżeniem możliwości 

ponownego zgłoszenia go na zakończenie dyskusji. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady i omówił potrzebę uregulowania ruchu 

statków bezzałogowych (dronów) przez Polską Agencję Żeglugi Powietrznej. Wskazał, 

że projekt uchwały ma charakter administracyjny i dotyczy infrastruktury lotniczej 

niskiego zasięgu. Zapytał pani Wójt o ewentualne obciążenia zasobów gminy wynikające 

z realizacji projektu. 

- Wypowiedź zastępcy Wójta Mariana Posłusznego 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że skrót UAV pochodzi z języka angielskiego (Unmanned 

Aerial Vehicle) i jest odpowiednikiem polskiego BSP (Bezzałogowy Statek Powietrzny). 

Zwrócił uwagę, iż Wójt Gminy uczestniczyła w rozmowach dotyczących projektu 

i zaprosił Panią Wójt do szczegółowego omówienia zagadnienia. 

- Wypowiedź Wójta Gminy Bernadetty Wolak-Posłuszny 

Wójt podkreśliła, że uchwała ma jedynie administracyjny wymiar – nie reguluje ruchu 

wojskowych dronów. Wyjaśniła, iż odpowiedzialność za lokalizację anten i zarządzanie 

ruchem leży po stronie instytucji wojewódzkich oraz Państwowej Agencji Żeglugi 

Powietrznej. Gmina nie dysponuje obecnie budynkami o wymaganej wysokości 10-12 m 

pod montaż anten, dlatego lokalizacje infrastruktury będą znajdować się w sąsiednich 

gminach. Wójt dodała, że wstępne propozycje lądowisk awaryjnych także 

prawdopodobnie nie będą usytuowane w gminie Cmolas. 

- Ad vocem radny Krzysztof Książek pytał o ewentualne koszty budowy lądowisk 

i instalacji urządzeń, podkreślając, że mieszkańcy oczekują pogłębionych konsultacji 

i rzetelnych danych dotyczących bezpieczeństwa dronów oraz wpływu instalacji anten. 

- Radny Sylwester Czajkowski podkreślił, że uregulowanie zasad operowania dronami 

ułatwi działania ratownicze (klęski żywiołowe, pożary, poszukiwania) prowadzone przez 

straże pożarne na terenie gminy. 

-Radny Stanisław Siębor pytał o planowaną procedurę dalszego etapu projektu, 

w szczególności, czy każda kolejna faza będzie wymagać odrębnej uchwały Rady, oraz 

czy porozumienie dotyczy wyłącznie administracji publicznej. 

-Wójt Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniła, że dokument podpisany dotyczy 

porozumienia intencyjnego. Po konsultacjach z samorządowcami 15 gmin, w tym 

województwem, wszyscy zadeklarowali udział. Potwierdzenie woli przystąpienia nastąpi 

poprzez uchwałę Rady Gminy, a ewentualne kolejne etapy projektu także 

prawdopodobnie będą akceptowane uchwałami. Projekt nie generuje obciążeń 

budżetowych gminy. 

-Radny Krzysztof Książek (ad vocem) zaznaczył, że drony już są monitorowane i jego 

zdaniem sama uchwała niewiele zmieni w zakresie bezpieczeństwa. 
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-Radny Michał Szczepanek pytał o potencjalne obowiązki gminy po przystąpieniu do 

projektu oraz skutki nieprzystąpienia. Zwrócił uwagę, że nie wszystkie okoliczne gminy 

(np. Raniżów, Dzikowiec) znajdują się na liście partnerów. 

-Wójt wyjaśniła, że 15 gmin wskazano ze względu na rozmieszczenie planowanych 

instalacji anten, jednak centrum zarządzania powietrzną przestrzenią obejmie całe 

województwo.  

-Radny Stanisław Siębor stwierdził, że obecnie można wyrazić wolę przystąpienia jako 

etap wstępny, a w kolejnym okresie społeczność gminna będzie mogła ocenić dalsze 

kroki i ewentualnie się wycofać. 

-Radny Krzysztof Książek podtrzymał obawy, iż brak jasnej procedury wycofania może 

spowodować, że gmina „wejdzie raz i nie będzie miała już nic do powiedzenia” i złożył 

wniosek o przełożenie głosowania i przeprowadzenie konsultacji społecznych, aby 

mieszkańcy mogli wypowiedzieć się na temat projektu. 

-Przewodniczący Andrzej Zagroba przywołał analogię do potrzeby regulacji ruchu 

samochodów w odległej przeszłości i podkreślił konieczność uregulowania lotów dronów 

dla bezpieczeństwa mieszkańców. Zadeklarował poparcie dla wniosku o przystąpienie do 

projektu. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: wniosek radnego Krzysztofa Książka w sprawie 

odroczenia głosowania nad projektem uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (1): Krzysztof Książek 

PRZECIW (10): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Anna Fryc Tworz, Katarzyna 

Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Krzysztof Czachor, Andrzej Gul, Michał Szczepanek 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący stwierdził, że rada odrzuciła wniosek. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy 

Cmolas do projektu pn. „Rozbudowa i wyposażenie Centrów Kompetencji (specjalistyczne 

ośrodki szkoleniowe, ośrodki wsparcia wdrożeń, centra monitorowania) oraz infrastruktura 

do zarządzania ruchem pojazdów bezzałogowych jako Ekosystem Innowacji”, 

realizowanego przez Polską Agencję Żeglugi Powietrznej (projekt nr 5) 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Anna Fryc Tworz, Andrzej Gul, 

Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław 

Siębor, Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

PRZECIW (1): Krzysztof Książek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Krzysztof Czachor, Michał Szczepanek 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer Nr XIII/94/25. 

 

c) w sprawie utworzenia klubu dziecięcego pod nazwą „Klub Malucha Wesołe Skrzaty w 

Cmolasie” oraz nadania mu Statutu (projekt nr 6), projekt uchwały przedstawiła Wójt Gminy 

Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny 
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W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Michał Szczepanek zgłosił zapytanie dotyczące organizacji i obsługi księgowej 

nowo tworzonej jednostki w gminie. Dopytywał, czy jej księgowość i administracja 

zostaną włączone do istniejącej struktury gminy (tak jak szkoły), czy powstanie odrębna 

jednostka organizacyjna i osobna obsługa administracyjna. 

- Wójt Gminy Cmolas Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniła, że nie przewiduje się 

zatrudniania dodatkowego personelu administracyjnego do obsługi Klubu Malucha. Zakres 

obowiązków wybranych pracowników Urzędu Gminy zostanie rozszerzony o niewielki 

pakiet zadań związanych z działalnością Klubu Malucha. Podkreśliła, że nie będzie 

tworzonej odrębnej struktury administracyjnej ani dodatkowych etatów w Urzędzie 

Gminy. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dalszej dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie utworzenia klubu dziecięcego pod 

nazwą „Klub Malucha Wesołe Skrzaty w Cmolasie” oraz nadania mu Statutu (projekt nr 

6), 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc Tworz, 

Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof Książek, 

Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, Magdalena Szpyt, 

Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 14 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/95/25. 

 

d) w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 

(projekt nr 7), projekt uchwały przedstawił Marian Posłuszny Zastępca Wójta Gminy Cmolas 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości 

opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych (projekt nr 7) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc 

Tworz, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof 

Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 14 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/96/25. 

 

e) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

opiekunkami dziennymi w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad dziećmi 

do lat 3 (projekt nr 8). Projekt uchwały przedstawił Marian Posłuszny zastępca Wójta Gminy. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunkami dziennymi w zakresie warunków i 

jakości świadczonej opieki nad dziećmi do lat 3 (projekt nr 8), 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



9 

 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc 

Tworz, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof 

Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 14 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/97/25. 

 

f) W sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-

2036 (projekt nr 9), projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2025-2036 (projekt nr 9). 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2025-2036 (projekt nr 9) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc 

Tworz, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof 

Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie podjęła uchwałę, która otrzymuje kolejny numer 

Nr XIII/98/25. 

 

g) w sprawie zmian budżetu gminy Cmolas na rok 2025 (projekt nr 10), projekt uchwały 

przedstawiła Skarbnik Gminy Krystyna Róg. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radna Anna Fryc Tworz prosiła o wyjaśnienie różnicy kwoty między dochodami a 

wydatkami na remont stołówki w SP Cmolas. Czy wynika ona z wkładu własnego. 

- Pani Skarbnik wyjaśniła, że gmina otrzymała dotację na remont stołówki w kwocie 74 

209 złotych. Całość projektu to jest 92 761,25 złotych. Wkład własny 18 552,25 zł. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Cmolas na 

rok 2024 (projekt nr 10) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc 

Tworz, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof 

Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 14 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/99/25. 

 

h)w sprawie wyboru Opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Cmolas (projekt nr 11). 

Projekt uchwały przedstawił Marian Posłuszny Zastępca Wójta Gminy. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji przewodniczący przed zarządzeniem głosowania nad 

projektem uchwały zapytał radną Annę Fryc Tworz czy zgadza się na pełnienie funkcji 

opiekuna młodzieżowej Rady Gminy Cmolas. Radna wyraziła zgodę. 
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Głosowano w sprawie: podjęcia uchwały w sprawie wyboru Opiekuna Młodzieżowej 

Rady Gminy Cmolas.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14): Sylwester Czajkowski, Ewelina Nowicka, Krzysztof Czachor, Anna Fryc 

Tworz, Andrzej Gul, Katarzyna Jędrzejowska, Teresa Krzysztofińska, Krzysztof 

Książek, Krzysztof Łagoda, Piotr Maciąg, Stanisław Siębor, Michał Szczepanek, 

Magdalena Szpyt, Andrzej Zagroba 

NIEOBECNI (1): Waldemar Zieliński 

Przewodniczący ogłosił, że rada jednogłośnie, 14 głosami „ZA” podjęła uchwałę, która 

otrzymuje kolejny numer Nr XIII/100/25. 

 

 

Ad.5 Informacja z posiedzeń Komisji Rady Gminy Cmolas. 

Komisja Mandatowo-Regulaminowa Przewodnicząca: radna Anna Fryc-Tworz Data: 16 

czerwca 2025 • Komisja wysłuchała sprawozdania z realizacji gminnego programu opieki nad 

zabytkami na lata 2024–2027, zaprezentowanego przez zastępcę Wójta, pana Mariana 

Posłusznego. • Po braku uwag komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie. • Następnie 

omówiono analizę programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz działań 

zapobiegających bezdomności zwierząt w 2024 r., przedstawioną przez Paulinę Demitraszek 

z Referatu Gospodarki Gruntami i Rolnictwa. • Informację, bez uwag, przyjęto jednogłośnie. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Przewodnicząca: radna Teresa Krzysztofińska Data: 23 

czerwca 2025 • Omówiono gospodarkę mieniem komunalnym w lesie Ostrowach Tuszowskich 

oraz bieżący stan realizacji budżetu. • Przeprowadzono przegląd dróg gminnych i chodników, 

w tym inwestycji finansowanych z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. • W części 

wyjazdowej komisja odwiedziła: ulicę Plebańską (zakończenie inwestycji nawierzchnia 

bitumiczna), – ulicę Pogodną (dowóz kruszywa), – most drewniany w Jamnicy (remont). 

Ad.6. Wnioski do Rady i informacje. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Przewodniczący Rady Gminy Cmolas Andrzej Zagroba zapytał, jak długo wstępny plan 

ogólny będzie wyłożony do wglądu mieszkańcom oraz kiedy terminy i dni wyłożenia zostaną 

podane. 

- Pani Wójt Gminy Bernadetta Wolak-Posłuszny wyjaśniała, że plan ogólny będzie dostępny 

dla mieszkańców przez co najmniej 30 dni. Dokładne terminy i dni wyłożenia zostaną wskazane 

w ogłoszeniach. Wyłożenie dokumentu będzie zaplanowane w taki sposób, aby pracownik 

referatu był dostępny wyłącznie do obsługi mieszkańców sprawdzających swoje działki. 

Informacje o wyłożeniu będą przekazywane w formie papierowej w Urzędzie Gminy, na stronie 

internetowej Urzędu Gminy, na profilach społecznościowych Urzędu Gminy, 

-Radny Krzysztof Czachor dopytał, czy wyłożenie będzie w każdy dzień w określonych 

godzinach czy w wyznaczone dni. Pani Wójt wyjaśniła, że w wyznaczone dni, aby nie 

dezorganizować pracy referatu. 

-Radny Stanisław Siębor poinformował, że Sołectwo Poręby Dymarskie zajęło III miejsce 

w konkursie „Piękna Wieś Podkarpacka”. Mieszkańcy oddali 966 ważnych głosów 

internetowych, co znacząco przyczyniło się do sukcesu. Podziękował wszystkim głosującym 

za wsparcie i życzliwość w mediach społecznościowych. 

-Radny Sylwester Czajkowski zaprosił mieszkańców na zawody sportowo-pożarnicze, które 

odbędą się 6 lipca w Ostrawach Baranowskich. 
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-Radna Anna Fryc Tworz poinformowała, że 6 lipca w Sołectwie Poręby Dymarskie oraz 

w Skansenie w Kolbuszowej rozpocznie się Festiwal Kultury Lasowiackiej. Radna zachęcała 

mieszkańców do udziału w tym wydarzeniu. 

 

Ad.7. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący rady Andrzej Zagroba po zrealizowaniu wszystkich punktów obrad 

podziękował za obecność i zamknął sesję słowami „zamykam trzynastą sesję Rady Gminy 

Cmolas IX kadencji” 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 Protokołowała: Anna Gul-Halat – referent. 

Przewodniczący Rady 

Andrzej Zagroba 


